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1. Valg af dlrlgent og referent 
Bestyrelsen foreslog Helle Scharla fra DEAS A/S som dirigent og Katja Mortensen fra Deas A/S som refe
rent . Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

Dirlgenten konstaterede at generalforsamlingen var lovllgt lndvarslet og afholdt I hen hold tll vedtregter
nes bestemmelse, samt at generalforsamlingen var beslutningsdygtig I dagsordenes punkter. 

2. Aflreggelse af ."trsberetnlng for det senest forlobne ."tr 
Formanden aflagde beretningen for 2016. Den skrlftllge beretnlng er vedlagt referatet. 

Et medlem onskede en diskusslon af hvordan vi kan fa en erstatning for den nedlagte mlljostation . For
manden bemrerkede, at en medarbejder fra Mlljo og affald havde udtalt at miljostatlonen ved etape 1 var 
stor nok til at dcekke hele omradet, men han indrommede dog, at den var lidt skrevt placeret. Et flertal 
udtrykte onske om en ny mlljostation og opfordrede bestyrelsen tll at gore indslgelse mod kommunens 
afslag pa den fremsendte ansogning om byggetllladelse . 

Bestyrelsen onskede generalforsamllngens tilkendeglvelse vedr. etablerlng af hjertestarter. Generalfor
samlingen gav udtryk for stor opbaknlng og bestyrelsen vii nu arbejde vldere med sagen. 
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I forbindelse med de gennemf0rte malinger af radonudslip oplyste et medlem, at der er tale om en radio
aktiv gasart, som trcenger op fra Jorden og lgennem byggematerialerne. Det anbefales at der, udover ud
luftnlng i lejlighederne, sker en bedre udluftnlng af kcElderen. Bestyrelsen tog bemcErkningerne tll efter
retning . 

Beretningen blev herefter taget tit efterretning . 

Referat af generalforsamllng samt bestyrelsens beretnlng kan lcEses pa forenlngens hjemmes ide 
www .oresund-strandpark.dk/etape5. 

Pa spcrgsmal fra dirigenten, blev der fra generalforsamllngen ytret onske om, at generalforsamlingerne 
afhoides geograflsk tcEt pa etape 5, hvorfor generalforsamlingerne ikke onskes afholdt hos Deas . 

3. Indlaeg ved Helle Due Schyberg fra Holmsgaard A/S vedrorende kaelder og lsolerlng 
Sidste ar anbefalede bestyrelsen at der indledes en syn og skonssag mod Skanska, og det blev vedtaget . 

Skanska har svaret tilbage, at de onsker at !eve op til de kontrakter, de har indgaet og forsat gerne vii 
udbedre fejl og mangler. Parterne blev enige om at indga forllgsforhandlinger om prob lematikkerne. 

Efterfolgende har Holmsgaard A/S udfort en rcEkke omfangsrige undersogelser bade l kcElder og I boli
gerne, og pa baggrund heraf udarbejdet et projektnotat og et mindre forprojekt, som er gennemgaet 
med bestyrelsen. Entreprenoren, der har udfort diverse undersogelser, regner pt. sin prls pa udbedring af 
arbejderne over Jorden, som et oplcEg tit Skanska. 

Det forventes herefter lnden for en kortere periode, at Skanska vii komme med et Forllgsoplaeg pa udbed
ringen af arbejdet I boligerne. Nar forligsoplcEgget foreligger vii Holmsgaard A/5 sammen med forenin 
gens advokat og bestyrelse, vurdere om det opfylder de byggeteknlske, juridiske og ckonomlske 
krav/forventninger tll muligt forlig. 
Forllget vii bllve forelagt generalforsamlingen pa en ekstraordincer generalforsamllng. 

Efter Helle Due Schybergs indlreg, blev der stille sp0rgsmal om bl.a .: 

• Hvad kommer arbejdet I boligerne tll, at betyde for beboerne? 
• Der skal laves en rrekke Fuger ved salbaenke, altanpartler og konstruktlonen af de matterede ru

der skal .:end res . Arbejdet udfpres udefra. 
Altantungerne skal lsoleres korrekt og der skal fuges lndefra langs altanen. Arbejdet betyder at 
dele af gulvet skat tages op. Arbejdet udfores lndefra. 

• Der ska I indblreses lsolering lnder gulvet ved de hoje vinduer . Arbejdet udf0res indefra. 
• Arbejdet forventes at kunne udfores lnden for 5 arbejdsdage i boligerne. 
• De lejllgheder der har gavl mod pst Forventes at tage 9-10 arbejdsdage. Beboere i disse lejllghe

der Forventes at bllve genhuset . 

Yderligere detaljer om arbejdets omfang vii bllve gennemgaet nc:ermere pa den ekstra ordlnaere general
forsamling. 

4. Forel.eggelse til godkendelse af revlsorplitegnet lirsregnskab for 2016 
Helle Scharla fra DEAS A/S fremlagde arsregnskabet for 2016 . Regnskabet viste et driftsoverskud pa 
21.527 kr. pr. 31. december 2016, hvllket svarer tll en budgetafvlgelse pa 221.527 kr . i forhold tll det 
budgetterede driftsunderskud pa 200.000 kr. Budgetafvigelsen kan primaert forklares med bespare lse pa 
renovatlonsudglfter, abonnementer, jurldlsk og teknisk blstand og lobene vedl lgeholdelse. 

Arsregnskabet for 2016 blev herefter enstemmlgt godkendt. 

5. Forel.eggelse tll godkendelse af budget for 2017 
Helle Scharla fra DEAS A/S gennemgik bestyrelsens budgetforslag for 2017, der beror pa ucEndrede frel
lesudgifter, saledes at opkraevnlng af fa=?llesbldrag for december maned 2017 !gen fritages, og urendrede 
opkrrevnlnger af faellesbidrag for de ovr ige maned er. 

Bestyrelsens budget for 2017 blev enstemmigt godkendt som fplgende: 
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Indtiegter: 

BUDGET 

2017 

Aconto E/F-bidrag. ....... ..... ..... .. .... ....... ............ 1.400.665 

Andre indtregter. ...... .................. .. ............. ..... 0 -------
I a It..... ................................................. .. ....... 1.400.665 

Reintein dtcegter...... ... ..................................... 0 

11,<ltce.gter ii alt ............... ........... , ar,,, ••••••••••••••• 

Udgifter: 

Bidrag til gnmdejerforeningi m.m. 
Bid rag til grundejerforening ............................ . 

Forbrugsafgifter 

El. .............................................. ..... . ........... . . 
Renovation ................................................... . 

Forsikringer og abonnementer 
Forsikriinger .................................................. . 

Abonnementer ........... ... ................................ . 
Vicevcert/ renholdelse 
Ejendomsservice, trappevask mm .................... . 

Maiterialeudgifter og anskaffelser ....... . ... .......... . 
Administrationshonorar 

Administrationshonorar, DEAS A/S ..............•..... 

0vrige administrationsomkostninger 
Godtg0relse til bestyrelse ............................... . 
Reviser ............................. .. ................. ........ . 

Advokat, juridisk bistand ............................... .. 
And en konsulent .... .. ..... .. .......................... .. .. . 

Udarbejdelse af vand- og varmeregnskab .... . .. .. . 
Gebyrer mv .................................................. . 

Porto / kopiering ....... ............. ........................ . 

M0deudgifte r .................. ............................... . 

Diverse ....................................................... . 
L0bende vedligeholdelse 

L0bende vedligeholdelse ................................. . 

Sa,nlede udgifter i alt ................................. . 

Arets resultat ...................... ....... ................. . 

-------
1.400.665 -------
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6. Forslag fra bestyrelse eller medlemmer 
Punktet udg ik, da der lkke var fremsat forslag til behandling . 

7. Valg af formand for bestyrelsen 
Flemm ing Sorensen blev valgt for 2 ar . 

8. Valg af andre medlemmer tll bestyrelsen 
Arne Jensen blev valgt for 2 ar . 

Bestyrelsen ser herefter saledes ud: 

Flemming Sorensen 
Arne Jensen 
Martin Sun Larsen 
Erik Ssrensen 
Bodll Ssrensen 

9. Valg af suppleanter 

ejer af Sundby Parkvej 2, 3 .th . 
ejer af Sundby Parkvej 8, 2 .tv. 
ejer af Sundby Parkvej 3, 2.th . 
ejer af Sundby Parkvej 10, 3 .tv . 
ejer af Sundby Parkvej 3, st.th. 

Folgende blev valgt som suppleanter for 1 ar . 

Bjarke Juul -Hansen 
Hanne Jsrgensen 

10. Valg af revlsor 

ejer af Sundby Parkvej 6, st.th . 
ejer af Sundby Parkvej 3, 3 . tv .. 

(formand, pa valg i 2019) 
(pa valg i 2019) 
(p a valg I 2018) 
(pa valg I 2018) 
(pa va lg I 2018) 

Chr istensen Kjrerulff Statsautoriseret Revisionsaktleselskab blev genvalgt som reviser . 

11. fventuelt 
Et medlem onskede at hore generalforsamlingens holdn lng tll julelys I alverdens farver og om der skal 
vcere forbud mod bl inkende farvede julelys pa altanerne . Generalforsamllngen mente ikke, at der pa nu 
vrerende tidspunkt havde vreret problemer og anbefalede, at eventuelle kommende problemer I forste 
omgang blev lost ved nabodialog . 

De nye parkeringskort er lavet af pap og en beboer eftersogte lamlnerlng af disse. Bestyrelsen tog be
mrerkningen tll efterretning og vii tage den med tll grundejerforenlngen . 

Pa grund af uonskede grester I opgangene, skal alle opgangsdore holdes aflast og bestyrelsen opfordre 
beboerne og deres grester tll at tjekke at d.oren er last og lukket ordentligt. 

Dirlgenten hrevede generalforsam lingen og takkede de fremmodte for en god og sagllg debat . General
forsamlingen blev afs luttet kl. 20.55. 

Dette referat er underskrevet elektronlsk ved brug af NemID, jf . Forenlngens tegningsregler . 

Underskrifterne fremgar af dokumentets sidste side. 

-~ 
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0rcsund Strandpark, Etapc 5. 

Generalforsamling torsdag d. 20. april 2016. 

Bestyrelsens berctning. 

Jeg vii endnu engang byde velkommen ti! generalforsamlingen i etape 5. I beretningen vii jeg igen i 
iir orientere om arbejdet i <let forl0bne ar i siivel ejerforeningen som grundejerforeningen . 

Ejcndommcn 

Pii generalforsamlingen sidste ar fik vi en bemyndigelse ti! at indlede evt. syns- og sk0nssag mod 
Skanska for skjulte fejl og mangler i krelderen og mangelfuld isolering af gulve. 

Bestyrelsen deltog herefter i et m0de med foreningens advokat Thomas Damsholt og Skanska. 
Skanska erklrerede sig pa 1110det indforstiiet at v,ere behjrelpelig med at udbedre de konstatt:rede fejl 
og mangler i samarbejde med vores radgiver Holmsgaard A/S. Del blev endvidere pii m0det aftalt, 
at Skanska skulle d,ekke foreningcns udgifter ti! r11dgiver i forbindelse med ytlerligere 
unders0gelser gennemfort efter n10detlatoen den 14. juni 2016 og halvdelen af foreningens udgifter 
til advokat. Med Skanskas tilsagn om at mcdvirke til en afhjrelpning afmangleme er tlcr ikke pii 
nuvrerentle tidspunkt konstatcret uenighed og tier er tlerfor ikke intlledt en sag om syn og sk0n. 

Helle Schyberg fra Holmsgaard AiS vil senere retleg1.1re for de gcnnemforte unders0gclser , som har 
omfattet boreprnver i k..elderen og gennemforte undersogelser af isoleringen i 5 lcjligheder samt en 
prnveisolering i en enkclt lejlighed. Helle Schyberg vii samtidig oricntere om de igangvrerende 
forhandlinger med Skanska og om det videre forlob i sagen. 

Varmecentralen fungerer fortsat tilfredsstillende . Vi har igen i fir foet en bonus for positiv afvigelse 
pa afk0ling af fjemvarmevandet. I begyntlelsen af sommeren. da fjemvannevandet blev fremfort 
med en lavere lemperatur, viste det sig , at varmeveksleren var ut,et. Vi har derfor investerel i nye 
plader til varmeveksleren. Jnden pladerne blev indsat blev vejret k0ligere og fjernvarmevantlet 
varmere og sa var varmeveksleren t.:et igen . Nu har vi plademe og sa ma vi blot have dem 
installeret. Det var den ut,ette varmeveksler, dcr var skyld i, at vi lukkede for varmen sidste 
sommer. 

Elevatorerne har i det forlobne ar k0rt tilfredsstillende og vi har haft IT! utlkald - ogsa sammenlignet 
med de andre etaper. 

Der er i et par af de andre etaper investeret i et ventilationssystem med mulighed for manuel abning 
og lukning afroglemmene . Vi har truffet en principiel beslulning om at gore det samme her i etape 
5 og det skulle vi geme na inden sommer. Foreningen har motltaget tilbud - ogsa omfattentle 
lovpligtigt i'trligt eftcrsyn. 

Foreningen har ogsf1 modtaget et uopfordret tilbud pa montering af dorautomatik ti! abning og 
lukning af yderd0rene ud mod parkeringspladsen. Systemel er etablcret i ctape 4 og skulle give en 
mere mensom lukning. Abning og lukning kan ske bade elektronisk og med n0gle. Prisen vii v,ere 
ca . 20 .000 kr. pr op gang. Vi har tidligere tlrnftet etablering af et andet system her i etape 5 
udelukkende med brug af elektroniske brikker til abning af dorene for at hindre brug af fremmede 
110gler i omlob. lnden vi igen overvcjer de forskellige l0sninger vii nu se pi'i erfaringeme fra etape 4. 



Rcngaring m. v. 

Sidste ar havde bestyrelsen frcmsat forslag om, at der ikke lrengerc matte v,ere skostativer og 
planter i opgangene. Forslaget blev trukket tilbage da der viste sig stor modstand mod forslaget pa 
generalforsamlingen . Det blev ti! gengtcld aftalt , at der skulle va:rc en vis selvjustits i opgangene for 
at hindre cykler og andre ulovlige effekter i opgangene og sikre , at skostativer blev sat ind i 
lejlighedeme om fredagen. Det fungerer rimeligt tilfredsstillende. Deter aftalt med Sundby 
Rengoringsservice, at der ikke ska! vaskes gulv pa de enkelte reposer, hvis der fortsat er rod . 

Der vii igen i ar blive gennemfort en cykelindsamling og vi vii igen geme appellere ti[, at cykler , 
som ikke mere er i brug, og ikke forventes at komme det, udsa::ttes . 

Der har vreret klager over hensretning af storskrald i k.elderen. Gmndejerforeningen foranlediger 
fortsat opstilling af container ti! storskrald 2 gange om aret og det mii hcnstilles. at storskrald 
opbevares i egne krelderrum, indtil der bliver mulighed for at komme af med det. 

Grundejerforcningcn 

Pasningen af de grnnne omrJder og vintertjenesten forestlls fortsat af HN Service og vi er tilfredse 
med samarbejdet. HN Service !aver nu ukrudtsbek,empelse med varmt vand. F.s.v . angiir 
vintertjenesten har vi flere gange patalt, at vi syncs der saltes for ofle. HN Service er dog tilknyttet 
en kommunal varslingstjeneste . HN Service er opma ':rksomme pa, at vi 0nsker at begnense 
saltningen mcst muligt, men de har ogsi'1 ct forsikringsansvar og dcrfor er det svam helt at undga 
"unodvendig ' ' saltning. 

Del store diskussionsemne det sidste iir har va:n::t l10jden pa IHekkt:ne. Det fremgar af husordenen i 
de enkelte ejerforeninger, at hojden pf"i h..ekkene ind ti! terrasserne maksimalt mii vrere 1,80 m. og 
deter ogsa den hojde, der fremg,ir af aftalen med HN Service.Davi sidste tir pressede HN Service 
for at lu~jdekrnvet skulle overholdes , viste <let sig , at der llere steder var opsat indvendige hegn , som 
var hojere end 1,80 m. Deter nu i gmndejerforeningen pneciseret , at indvendige hegn og skure m.v. 
ikke ma overstige h,ekkens hojde, som max mii vrere 1,80 m. Vi satser nu pii at fii luekkene klippet 
ned til maksimumkravet ti! summer . 

Der er fortsat problemer med at fii bogeplanteme lIBllest pii muren pa nordsiden ti[ at gro. Vi vii i 
forbindclse med en genplantning her ved etape 5 lave et forsog med udskiftning af mere jord og evt. 
ctablering af siveslanger ti! vanding . 

Tnestubbene pa legepladsen er ved at radne op og ska! udskiftes. Der har vreret overvejet llere 
l0sningsmuligheder og deter endt med, at deter besluttel at udskifte stubb ene med behandlede 
bildrek . Der vii ogsa blive udskiftct sand i sandkassen . 

Parkeringsordningen administreres fortsat af ParkZone. Det er vores opfattelse , at 
parkeringssituationen er tilfredsstillende . ParkZone har ..endret de nye parkeringskort fra plastik ti[ 
pap for selv at kunne printe kortene. De nye kort er i 0vrigt forsynet med en selvtri.'td, der gor det 
vanskeligt at kopiere . Bestyrelsen har klaget over det gamle parkeringsskilt , som blev midlertidigt 
flyttet til Iysmasten. ParkZone har nu lovet, at det i mer fremtid vii blive erstattet afnye skilte pt"i de 
enkelte parkeringspladser i samme fomrnt som <let nye skilt ved indkorslen . 

Der er etableret LED lys i cykelskurene og i v,eglampeme udendors. Der har ogsi'1 v,eret forslag om 
at etablere LED lys i de ovrige lamper, men det bliver meget dyrt , idet alle lamper ska[ ombygges . 



Der har vreret klager over hundeluftning pii de grnnne omd ider. Deter ikke tilladt i henhol<l til 
husor<lenen i grundejerforeningen og vi har overvejet at Sa!tte forbudsskilte op. I forste omgang vii 
vi <log blot henstille til, at man tra:kker ned mod strandarcal erne, nf1r hundene skat luftes. 

Der har i iir v,eret afboldt et fastelavnsarrangement pa Grnnningen . Del var en stor succes . 

Den lillc milj0station 

K0benhavns Kommune har meddelt afslag pii den af Skanska indsendte ans0gning om 
byggetilladelse ti! opforelse af en ny permanent milj0station og har samtidig faslholdt det tidligere 
fremsendte piibud om at fjeme den lille miljostation og reetablere omradet. Ansogningen om 
byggetilladelse har forinden afg0relsen vreret sendt i nabohoring og <let resulterede i 7 indsigelser 
fra beboere i etape 4. Begrundelsen for afslag et er herefter , at milj0stationen opfores pii et areal , 
som oprindeligt er udlagt ti! gront omriide i henhol<l ti! lokalplanen , og at <let er meget t,et p£1 et 
bevaringsv:.:erdigt tne . Det synes at v:.:ere en tynd begrunddse , men det var abenbart <let man kunne 
finde pa . 

En medarbejder fra Affald og Miljo har i 0vrigt pa et n10de tidligere meddelt, at den store 
miljoslation er slur nok ti! al drekke hele 0resund Strandpark , men han indrnmmcdc, at den var lidt 
ska:vl placerel , hvis den skulle opfylde kravene til borgermer mulighed for affoldssortering. 

l\:led <let fremsendte piibud havde vi ikke andre muligheder end at bede Skanska om af fjerne den 
midlertidige milj0station og reetablere omr£1det. I modsat fald ville foreningen blive palagt 
dagb0der. Del ma hercfter henstilles til beboerne at flasker, papir, pap og hard plast m. v. afleveres i 
den store milj0station ved etape I eller i den kommunale genbrugsstation. For sii vidt angar Oasker 
er der dog en mulighed for at aflevere dem i Oaskecontaineren ved Lidl. 

Radon m.v. 

Der er foretaget malinger for radonudsivning i 2 stuelejlighed er. Sundhedsstyrelsen har netop 
reduceret gra:nsev..erdien fra 200 til I 00 bq/m3. I lejligheden over ka:lderen er der mc'.Ht v..-erdier 
omkring den nye gnensevrerdi , medens der i den anden lejlighed er malt lidt h.0jere vrerdier . 
Bestyrelsen overvejer nu om der ska! sages riidgivning af en radonkonsulent, men under alle 
omst,endigheder vii god udluftning mindske problemet med lidt heje radonva:rdier. 

Bestyrelsen har tidligere ans0gt Trygfonden om opsa~tning af en hjertestarter, men fik afslag . 
Sporgsmiilet om en hjertestarter har ogs,i vreret oppe og vende i grundejerforeningen , men der 
kunne ikke opmis enighed. Bestyrelsen for etape 5 overvejer nu at opsrette en hjertestarter for egen 
regning evt. med en placering pu <let ene cykelskur . Deter dog ikke helt billigt, idet der skal 
etableres fast strnmforsyning. 

Bestyrelsen )[egger fortsat alle referater fra bestyrelsesmodeme ud pt1 vores hjemmeside . Det Mber 
vi , at I g0r brug af . Der er i ovrigt et link fra vores hjemmeside til grundejerfor eningens og de andre 
foreningers hjemmesider. Hjemmesidens adresse - www.oresund-strandpark.dk /etape5 - fremg,ir af 
opslag i opgangen. 

J eg vii slutte beretningen med at sige tak for samarbejdet i bestyrelsen. Herudover vii jeg takke 
Helle Scharla for et alt id velvilligt og godt samarbej<le. 




